
Први  замјеник  високог
представника Хејс апелује да
се кантонима да већа улога у
борби  против  поплава  и
незаконите сјече шума
Проблеме у вези са поплавама и незаконитом сјечом шума могуће
је  ефикасно  ријешити  једино  ако  сви  нивои  власти  испод
ентитетског  нивоа  буду  укључени  у  планирање  и  спровођење
рјешења  проблема,  рекао  је  кантоналним  премијерима  први
замјеник високог представника Доналд Хејс на састанку који је
данас одржан у ОХР-у.

“Постоји више разлога, како климатских тако и људских фактора,
који су довели до тога да овогодишње поплаве буду најгоре у
задњих  неколико  година,”  изјавио  је  амбасадор  Хејс.
“Злоупотребе  природних  ресурса  сјечењем  великих  шумских
површина  и  ископавањем  корита  ријека  и  даље  представљају
изворе корупције, политичког финансирања и социјалне биједе у
Босни и Херцеговини.”

Акције  двију  Водопривреда  често  нису  хармонизоване  у
Федерацији и представљају озбиљан разлог за бојазан по питању
њихове  финансијске  виталности,  одрживости  и  одговорности
постојеће структуре сектора водопривреде, рекао је амбасадор
Хејс. “Према важећем Закону о водама, 80 посто прикупљене
таксе се уплаћује Федерацији и Водопривредама док само 20
посто иде кантоналним владама.” Амбасадор је апеловао да се
спроведу  амбициозније  и  ефикасније  реформе  водопривреде  од
оних које су предвиђене измјенама и допунама Закона о водама
који се тренутно налази пред Федералним парламентом. “Рјешење
овог  проблема  захтијева  потпуну  промјену  законских  прописа

https://www.ohr.int/%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8-%d0%b7%d0%b0%d0%bc%d1%98%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d1%85/
https://www.ohr.int/%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8-%d0%b7%d0%b0%d0%bc%d1%98%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d1%85/
https://www.ohr.int/%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8-%d0%b7%d0%b0%d0%bc%d1%98%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d1%85/
https://www.ohr.int/%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8-%d0%b7%d0%b0%d0%bc%d1%98%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d1%85/
https://www.ohr.int/%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8-%d0%b7%d0%b0%d0%bc%d1%98%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d0%ba-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d1%85/


који  се  тичу  управљања  воденим  ресурсима.  Реструктурирање
Водопривреда  у  складу  са  комерцијалним  принципима  и  већи
степен транспарентности у области прихода прикупљених од воде
представља хитно питање, рекао је амбасадор Хејс.

Амбасадор Хејс је навео да од 1998. године највећи донатори
раде  са  ентитетским  владама  на  имплементацији  Оквирних
директива Европске уније о водама која, између осталог, даје
кантоналном  нивоу  већи  дио  одговорности  за  управљање  овим
ресурсом. Амбасадор је апеловао на кантоне да превазиђу све
опструкције овој иницијативи која ће, како је рекао, значајно
побољшати сектор водопривреде у Федерацији.

Он је посебно апеловао на кантоне дуж ријека Уне-Сане, Босне,
Неретве, Врбаса, Дрине и Саве да успоставе међусобне везе како
би  заједнички  управљали  воденим  ресурсима  у  складу  са
Директивама  Европске  уније.

Примијетивши  да  власти  Федерације  до  сада  нису  ефикасно
ријешиле  проблем  незаконите  сјече  шума,  амбасадор  Хејс  је
премијерима презентирао Нацрт закона о одрживом шумарству у
БиХ,  који  је  заснован  на  препорукама  Булдожер  комисије  и
локалних  стручњака.  Закон,  који  ће  сљедеће  седмице  бити
презентиран  министру  вањске  трговине  и  економских  односа
Драгану Доки, уводи оквир издавања дозвола за производе у
шумарству и виталан режим извоза и одрживу производњу дрвета и
производа од дрвета.

“Контрола незаконите сјече шума је упоран и трајан проблем а
истовремено представља велики економски губитак за БиХ, као и
сталну трагедију за природну средину,” изјавио је амбасадор
Хејс. ”Хитне мјере су потребне да би се шуме у БиХ заштитиле и
да би се отежао рад нелегалних пилана и извоз њихове робе.”


